

## 103-2 大葉大學 選課版課綱

### 基本資料

課程名稱	語言學習與習得	科目序號/代號	2858 /ENR6006
必選修/學分數	必修 /3	上課時段/地點	(三)234 /J310
授課語言別	英文	成績型態	數字
任課教師 / 專兼任別	黃自來 / 兼任	畢業班/非畢業班	
學制/系所/年班	研究所碩士班 / 英語學系碩士班 / 1年1班		

### 課程簡介與目標

1.引介第二語言學習與習得及其應用。2.了解第二語言習得之外在與內在因素。3.熟習應用在教學實踐上的第二語言學習與習得研究方法與相關知識。

1.to introduce a general framework for the study of second language acquisition(SLA)and its applications. 2.to understand the external and internal factors that cause SLA to take place. 3.to be familiar with SLA research and the body of knowledge that are used to select, organize, and evaluate teaching and learning practices.

### 課程大綱

本課程大綱具有彈性，因應個別學生之研究興趣與需求，會做些調整。

The syllabus has been structured flexibility in order to allow students an opportunity to further individual areas of needs and interest.

### 基本能力或先修課程

1.良好的英語能。2.基本的語言學知識。

with a good command of English and basic linguistic knowledge.

### 課程與系所基本素養及核心能力之關連

-  基本能力
-  專業能力
-  實踐能力
-  整合能力素養
-  精進成長素養
-  人際關係素養
-  國際視野素養

